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„Vahepeal seisin küll ju-
hatuse tööst kõrval, kuid 
tegelesin mitmevõistluse 
alarühma, mõne noor-
teprojekti ja võistlusega 
ning omandasin hinda-
matu kogemuse.”

Väitsid kandideerimis-
kõnes, et Eesti kerge-
jõustiku edukus on sulle 
oluline ning oled siiralt 
veendunud, et suudad 
alaliidu presidendina 
selle heaks palju ära 
teha. Miks Eesti kerge-
jõustiku edukus sulle NII 
oluline on, et presiden-
diks kandideerisid?

Sellised otsused nagu 
presidendiks kandidee-
rimine ei sünni tavaliselt 
üksi.

Järg 4. lk

Meie tänaste maailma-
klassi tippude Aleksander 
Tammerti, Gerd Kanteri ja 
Andrus Värniku kiiluvees 
on tippu püüdlemas rida 
nooremaid tegijaid, kelle 
potentsiaalist ja sihtidest 
andis kõnekalt märku eel-
mine hooaeg.

Eelmine aasta märgitakse 
Eesti kergejõustiku ajalukku 
kui kõigi aegade edukamaid, 
kusjuures tähelepanuväärne, 
et lisaks on täiskasvanute 
headele tulemustele meie 
ressurssi arvestades üsna 
laial rindel läbi murdmas ka 
noored.

MM-il Helsingis jõudsid 
oma senise tähetunnini And-
rus Värnik kuldmedaliga 
odaviskes ja Gerd Kanter hõ-
bemedaliga kettaheites. Me-
dalitabelis sai Eesti ülitugeva 
13. koha, Euroopa riikidest 
oldi koguni kuuendad.

Kuni 23-aastaste EM-il 
Erfurtis võitis Liimask 100 
meetri tõkkejooksu esma-
kordselt 13 sekundi piiri 
alistamist märkinud tulemu-
sega 12,93 ning Taavi Peetre 
teenis kuulitõukes hõbeda.

Juunioride MM-il Kaunases 
tuli viimaste aastate noorte- 
ja juunioride koondise liider 
Margus Hunt kettaheites 
maailmameistriks ning Kse-
nia Balta võitles välja pronks-
medali seitsmevõistluses.

Noorte MM-il Marrakeshis 

Kergejõustik püsib 
endiselt tõusulainel

võitis Kaire Leibak kolmik-
hüppes hõbemedali. Enne 
seda toimunud Euroopa noor-
te olümpiafestivalil Lignanos 
võitis Leibak kuldmedali nii 
kaugus- kui kolmikhüppes 
ja Ebe Reier 200 m jooksus, 
Raine Kuningas teenis hõbe-
medali odaviskes.

Tammerti hooaja võimas 
avapauk Texases tõstis ta 
hooaja edetabelili idriks 
ja kõigi aegade pingereas 

Erich
Teigamägi
kutsub üles 
rääkima
spordist

15. kohale. 33-aastane Atee-
na olümpiamängude pronk-
simees parandas isiklikku 
rekordit üle kahe meetri 
ja andis kinnituse, et tema 
paremad kettaheitjapäevad 
on alles ees.

Tammert demonstreeris 
head keskendumisvõimet, 
sest tippmark sündis alles vii-
masel üritusel. Värske rekor-
dimees tundis heameelt, et 
suutis ideaalilähedastes tin-
gimustes just viimases voorus 
teha parima soorituse.

Järg 3. lk
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Eesti Kergejõustikuliidu sponsori Kuusakoski AS 
toetused klubidele, kevad 2006

Mai- juuni tähtsamad 
võistlused ja sündmused

Staadion
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Rohkem kui kord on Pal-
ginõmm olnud juba käega 
löömas, ent siiski Pärnu 
olematuid kergejõustikutin-
gimusi edasi trotsinud. Alati 
on olnud parasjagu õpilaste 
hulgas keegi noorsportlane, 
üldjuhul rohkemgi, kelle 
arengu nimel on tasunud 
edasi pingutada.

1989. aastal asutatud Pärnu 
Altius oli taasiseseisvumis-
eelse perioodi üks esimesi 
spordiklubisid Eestis. Pärnu 
aktiivsete spordiinimeste 
loominguna sündinud Altius 
alustas spordiklubina, sest 
kergejõustiku kõrval kuulus 
alguses viljeletavate spordi-
alade hulka ka triatlon. Toona 
triatlonitki proovinud Andrus 
Veerpalu kuulus koguni klubi 
asutajaliikmete hulka.

Klubi esimese presidendi 
Tarmo Valgepea initsiatiivil 
loodi klassikaline spordi-
klubi, millel oli oma kontor, 
palgalised töötajad ja mitu 
treenerit – Ando ja Katrin 
Palginõmm, Eva Kuningas, 
Krista Valgepea. Alguses 
leidis ka Valgepea ise aega 
treeningute juhendamisega 
tegeleda. 1996. aastal jäi 
Ando Palginõmm abikaasa 
Katriniga kahekesi, täna on 
Altius rohkem ühe-mehe-
klubi. „Eks kontorgi ole seal, 
kus ma parasjagu viibin,” 
muigab Palginõmm.

Klubi põhilise liikmeskonna 
moodustavad noored, keda 
on kokku üle 60. Altiuse 
noored käivad spordikoo-
lis, sealt teenib Palginõmm 
ka oma palga. „Meie klubi 
eripära on see, et kõik klubi 
liikmed on oma kasvandi-

kud,” kostab Palginõmm 
uhkusenoodiga hääles.

Palginõmme eesmärk on 
süstida noortesse nii palju 
kergejõustikuarmastust, et 
need ka pärast tema juurest 
lahkumist alale truuks jääk-
sid. Lahkujaid on palju, sest 
kõrgkooli puudumise tõttu 
kohapeal ollakse sunnitud 
minema tarkust taga ajama 
mujale. Siiski on enamik 
lahkujatest kergejõustiku 
juurde jäänud. „Usun, et kõik 
algab ellusuhtumisest. Kül-
lap olen osanud õpilastesse 
süstida piisavalt tugeva ker-
gejõustikupisiku. Samuti on 
suur osa lahkujatest jõudnud 
korraliku hariduseni,” kinni-
tab Palginõmm.

„Noorte osas on meil täna 
läbi aegade parim seis,” kos-
tab Palginõmm, kuid muret-
seb samas, kuidas end kõiki-
de õpilaste vahel jagada. „Ma 
ei kujuta ette, kui saaksin 
vaid 15-le noorele pühendu-
da. Tulemuse kvaliteet oleks 
kindlasti kõrgem.”

Ressursinappus ongi Altiuse 
klubi põhiline probleem. 
Üksteist hooaega on talvised 
treeningud toimunud Kalevi 
sõudekeskuse angaaris või 
suupärasema nimega paa-
dikuuris, kus on pime nagu 

mutiaugus ja talviti külm kui 
hundilaudas. Sealt on Pärnu 
kergejõustiklased saanud 
külge hüüdnime „paadikuu-
ripoisid”. Küll ei pea enamik 
neist silmi maha lööma, sest 
14 x 34 m suurune (loe: 
väike) paadikuur on kasva-
tanud rea tipptegijaid, kelle 
üleslugemiseks jääb mitme 
käe sõrmedest väheks.

Nüüd lõpuks paistab tun-
neli lõpus valgust. Uue halli 
ehitamiseks on kopp maasse 
löödud ja valmimistähtajaks 
lubatakse 15. oktoobrit.

Samas pole midagi kiita 
ka suviste tingimustega. 
Pehmelt öeldes viletsas sei-
sukorras Kalevi staadioni 
saatuse üle on juba aastaid 
vaieldud, seni tulemuseta. 
Nüüd lõpuks on otsusta-
tud, et staadionit hakatakse 
põhjalikult renoveerima, 
kuid see, kas alustatakse 
staadionist või selle kõrval 
asuvast hotellist, on esialgu 
selguseta.

Tahtmatult kerkib kü-
simus, kuidas on selline 
olukord võimalik tulemuste 
poolest kergejõustikulinna 

tiitlit väärivas Pärnus? Palgi-
nõmm arvab põhjuse olevat 
kohaliku omavalitsuse lei-
ges, et mitte öelda olematus 
huvis kergejõustiku vastu 
ning pallimängude soosin-
gus. „Meil eestlastel pole 
ühise asja ajamise joont,” 
rehmab Palginõmm käega.

Altiuse eelarve on pinge-
line – ainus sponsor on juba 
mitu aastat olnud trükifirma 
Pajo AS. „Jah, seda võin küll 
öelda, et kuldsponsori koht 
on enampakkumisel,” kinni-
tab teenekas treener.

Märkimisväärne, et kit-
saste tingimuste kiuste on 
Altiusel alati olnud tippte-
gijaid. Täiskasvanute Eesti 
meistrivõistluste medaleid 
on Palginõmme kasvan-
dikud teeninud ligi pool-
teistsada, neist suure osa 
Altiuse ajal.

„Mul on õpilastega väga 
vedanud. Enamik on õppinud 
tööd armastama ja oman-
danud rutiinitaluvuse, mida 
tippu jõudmisel väga vaja lä-
heb,” muheleb Palginõmm.

Tipus tingimuste kiuste
KLUBI
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Sport pole õnneks poliitika, 
kus valimised toovad en-
daga sageli kaasa järjepi-
devust katkestavaid muu-
datusi. Olen veendunud, 
et Eesti Kergejõustikulii-
du kevadvolikogul valitud 
uued juhtorganid suudavad 
tagada alaliidu töö jätku-
mise tõrgeteta ning tuua 
samas ala juhtimisse uusi 
tuuli. Meil ei saa olla ma-
dalamat eesmärki kui olla 
Eesti edukaim alaliit nii tu-
lemustelt kui ka igapäevase 
töö kvaliteedilt.

Alaliidu igapäevane töö 
tähendab tööd inimestega. 
Kindlasti ei saa see olema 
kerge protsess, arvestades 
meie ala ulatust ja paljusid 
erinevaid huvisid, mis tihti 
põimuvad, kuid mõnikord 
ka põrkuvad.

Ma ei kavatse kellessegi 
suhtuda eelarvamusega 
ja tugineda teiste poolt 
räägitule. Vaidlustes on 
minu meelest parim viis 
seisukoha võtmiseks kõik 
osapooled ära kuulata ja 
üheskoos lahendus leida, 
sest valmis lahendusi on 
harva varnast võtta.

Kõigepealt on oluline la-
hendada kiiremad küsimu-
sed. Esiteks kavatsen saada 
põhjaliku ülevaate alaliidu 
juhtimises senitehtust ning 
saadud info põhjal teh-
tud analüüsi tulemusena 
kaardistada tegevtiimi töö-
ülesanded ja tegevused. 
Teiseks tuleb üle vaadata 
kergejõustikuliidu täna-
vuse hooaja eelarve ning 
koostada selge ja teostatav 
tegevusplaan. Arvestades 
suure organisatsiooni eel-
arve mahtu, peame juba 
nüüd käivitama 2007. aasta 
eelarve koostamise. Kol-
mandaks tahan põhjalikult 
tutvuda sponsorluspõhi-
mõtete ja -lepingutega, et 
leida sponsorsuhetes mõle-
mapoolsed väärtused.

Muidugi tuleb paralleelselt 
tööle asuda ka pikemaajalis-

te väljakutsetega. Kavatsen 
oma tegevuses keskenduda 
alaliidu arengu tagamisele, 
kus üheseks kriteeriumiks 
peab saama edukus.

Selge, et meie tegevuse 
nähtavaim osa on rahvus-
vahelisel areenil saavutatu, 
mille põhjal annab hinnan-
guid üldsus. Seepärast on 
olulisel kohal medalite saa-
vutamine tiitlivõistlustelt 
ning kõigilt teistelt rahvus-
vahelistelt võistlustelt. Sa-
mas peame ka ise suutma 
korraldada jätkuvalt kõrgel 
tasemel nii rahvusvahelisi 
kui üleriigilisi võistlusi.

Oluline on laiendada ker-
gejõustiku kandepinda. 
Peamiseks mõõdikuks on 
siin kindlasti osavõtjate 
arvu kasv laste- ja noorte 
üleriigilistel võistlustel, mis 
tuleb saavutada klubides 
tehtava laste- ja noortetöö 
väärtustamisega. Senisest 
jõulisemalt tuleb propa-
geerida – ei häbene siin-
kohal selle sõna kasutamist 
– kergejõustiku põhiala 
jooksmist kui ideaalset ter-
vise- ja harrastusspordiala. 
Võiksime tunda heameelt, 
kui suudame tagada osa-
võtjate arvu edasise kasvu 
rahvajooksudel.

Sihipärasemalt tuleb 
tegeleda sponsorlusega 
– uuendada sponsorprog-
ramme ja leida sponsoritele 
uusi väljundeid, mille tu-
lemusena tagataks alaliidu 
pikaajaline rahastamine 
kergejõustiku terviklikuks 
arenguks.

Ja lõpetuseks – unustada 
ei saa ka baaside-keskuste 
väljaehitamist ja täienda-
mist, mis looks eelduse 
kõigi eelpooltoodud punk-
tide täide-
minekuks.

Tegemist on nii vanima 
kehtiva rekordi kui üldse 
kõigi aegade pikima kes-
tusega rekordiga Eesti ker-
gejõustiku ajaloos. Ehkki 
vahepealsete aastatega on 
täiustunud nii rajakatted kui 
ka jooksuvarustus, arenenud 
treeningumetoodika ja taas-

„Pole olemas sellist asja 
nagu halb ilm, on vaid 
nõrgad inimesed.”

Kergejõustikuliit seisab 
uute väljakutsete ees

tumisvahendid, suurenenud 
taustajõudude osakaal ja 
finantsilised võimalused, 
püsib Vildi rekord endiselt 
kui Giza püramiidid, mida 
ajahammas närib, kuid ei 
purusta.

Alles 22-aastaselt regu-
laarselt treeningutega alus-
tanud Vilt loodab endiselt, 
et keegi ta rekordi lõpuks 
üle suudab joosta. „Tore 
oleks, kui minu poolt joos-
tud rekordi ületaks ikkagi 
keegi Eesti poistest, mitte 
mustanahaline, kes on võt-
nud Eesti kodakondsuse,” on 
rekordimees ise öelnud.

TEGEVJUHI VISIOON MÕTE

 TABLOO

3.39,0
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Umbes 30 sportlasega 
sõlmitavate lepingute olu-
lisim uuendus on treeneri 
töö tasustamise sätesta-
mine – edaspidi läheb 20 
protsenti sportlase stipen-
diumist treenerile.

Lepingutega kinnitatak-
se sportlaste kohustused 
alaliidu ees (osalemine 
Euroopa karika- ja meist-
rivõistlustel ning Eesti 

meistrivõistlustel, dopingu 
mittekasutamine, alaliidu 
esindamine avalikel üritus-
tel, alaliidu toetajate spon-
sorlogo eksponeerimine) 
ning alaliidu kohustused 
sportlaste ees (koondise 
riietuse ja võistluslähetuste 
kulude kandmine).

Samuti on lepingutes 
kirjas alaliidu sanktsioonid 
lepingu rikkumisel (alates 
hoiatusest kuni rahalise 
trahvini või toetuste peata-
miseni sõltuvalt rikkumise 
raskusest ja korduvusest) 
ning sportlase sanktsioonid 
(alates teisest rikkumisest 
õigus loobuda rahvus-
koondise esindamisest ja 
sponsorlogode eksponee-
rimisest).

Üle pooltega tippudest 
lepingud sõlmitud

Algus 1. lk

Ühtlasi tundis ta rahulolu, 
et saavutas tehnilises kva-
liteedis 2002. aasta taseme. 
Tammerti uuest tasemest 
andis märku juba talvine 
laager Lõuna-Aafrikas, kus 
ta jäi treeninguheidete kesk-
mise tulemuse poolest lee-
dulasest treeningukaaslasest 
Virgilijus Aleknast maha 
vähem kui kunagi varem.

Võib arvata, et kodune 
konkurents Gerd Kanteriga 
ning vaekausi kaldumine 
noorema mehe kasuks on 
süstinud Tammertisse li-
samotivatsiooni, kuigi üle 
tähtsustada seda vastasseisu 
ka ei maksaks. Küll annab 
konkurentsi edasiviivast 
jõust tunnistust Tammerti 
repliik Eesti Päevalehele: 
“Mõned mehed, kas või Eesti 
mees, nägid ainult üht kon-
kurenti – Virgilijus Aleknat. 
Ma ei saanud mullu suve 
algusest saadik säärelihase 
vigastuse tõttu korralikult 
MM-iks valmistuda. Aga 
nüüd on läinud kõik täk-
kesse ja kui saab tugevasti 
treenida, tahaks olla kõigile 
konkurent.”

Tammerti treeninguplaa-
nid nägid ettevalmistuse jät-
kumist Ameerikas. Dallases 
on hooaja algusele omaselt 
plaanis jätkata tugevate 
treeningutega, teravust veel 
ei otsita, sest seda läheb vaja 
eelkõige augustikuisel EM-il 
Göteborgis.

Tammerti üks peakonkuren-
te, Gerd Kanter on hooaja 
hakul võidelnud ootamatult 
tõsisteks kujunenud selja-
hädadega. Pärast uuringuid 
selgus, et selg on lisaks 
kaasasündinud eripäradele 
saanud suurt ülekoormust 
ning lihasedki pole tasa-
kaalus. Juba aasta alguses 
kimbutama hakanud selja-
hädad sundisid senistesse 
treeninguharjumustesse te-
gema muudatusi, mis nägid 
ette aidata väiksemad ja 

nõrgemad lihased järele.
Samas eitas Kanter katast-

roofiolukorda ning arvas, 
et tänu aastatega akumu-
leeritud treeningmahule ei 
tohiks paus mõjuda enam 
nii tõsiselt kui veel mõned 
aastad tagasi.

Maailmameister Andrus 
Värnik tegi hooajaks valmis-
tudes treeningplaanidesse 
korrektiive, arendades eel-
kõige kiirust. Vastukaaluna 
hoidis ta end tagasi jõutree-
ningutel. Odamees usub, 
et kiiruse lisandumine on 
meetrite võitmisel oluline 
tegur.

Ehkki ka Värniku hooaja 
raskuskese on sihitud EM-
ile, soovib ta näha edasimi-
nekut ka tulemustes, sest 
praegune Eesti rekord 87.83 
on visatud juba kolm hooae-
ga tagasi, 2003. aastal

Nii Tammerti, Kanteri kui 
Värniku, aga ka noorsoo 
EM-i hõbemedalisti Taavi 
Peetre ja kettaheitja Märt 
Israeli treeningettevalmistu-
se võimalusi peaks avardama 
Saku Õlletehase heitetiimi 
loomine. Kergejõustikuliidu 
koostöö Saku Õlletehasega 
kestab vähemalt 2008. aasta 
Pekingi olümpiani.

Kergejõustik tõusulainel

Teiste meie tippude ette-
valmistus on läinud üldjoon-
tes plaanipäraselt.

Kristjan Rahnu tegi sise-
hooaja kulminatsioonina 
kaasa Moskvas peetud sise-

maailmameistrivõistlustel, 
kus saavutas neljanda koha. 
Paremat ei lubanud vahetult 
enne tiitlivõistlust läbi põe-
tud viirushaigus.

Head vormi näitasid sise-
hooajal ka kõrgushüppaja 
Viktoria Leks, 400 m jooksja 
Martin Vihmann ja tõkke-
sprinter Tarmo Jallai.

Möödunud aasta Eesti 
parim naiskergejõustik-
lane tõkkesprinter Mirjam 
Liimask tegi karjääris pöörde 
ning siirdus treenima Läti 
juhendaja Ljudmila Olijarsi 
käe alla.

Suuri plaane seab ka 
maratoonar Pavel Loskutov, 
kelle avastart Pariisi marato-
nil andis 12. koha. „Etteval-
mistus EM-iks kulgeb plaani-
päraselt, kogu töö käib selle 
nimel,” kinnitas Loskutov.

EM-ile soovib Eesti Kerge-
jõustikuliit saata läbi aegade 
suurima ja ehk ka tugevaima 
delegatsiooni.
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Saku Õlletehas panustab 
ühiskonna arengusse

Saku Õlletehasel on pikaaja-
line koostöö Eesti Suusalii-
duga. Murdmaasuusatamise 
rahvuskoondise koostöö-
partnerina aitas ettevõte 
kaasa meie suusasportlas-
te suurepäraste tulemuste 
saavutamisele 2006. aas-
ta alguses toimunud tali-
olümpiamängudel Torinos. 
Mitmeid aastaid järjest on 
Saku Õlletehas oma õla 
alla pannud suviti Otepääl 
toimuvale rahvusvahelisele 
suusatajate võistlusele Saku 
Suverull.

Samuti on Saku Õlletehas 
olnud pikalt seotud Tar-
tu Ülikooli korvpallimees-
konnaga Tartu Rock. Eesti 
spordi ja kultuuri edenda-
mise seisukohalt on oluline 
roll 2001. aastal valminud 
Saku Suurhallil. Baltimaade 
suurimale spordi- ja kont-
serdikompleksi rajamisele 
pani ettevõte oma õla alla 
peasponsorina.

Lisaks 2005. aasta sügisel 
odaviskaja Andrus Värnikuga 
alanud koostööle kirjutasid 
Saku Õlletehas ja Eesti Ker-
gejõustiku Liit 2006. aasta 
märtsis alla pikaajalisele 
koostöölepingule, millega 
toetatakse järgneva kolme 
aasta jooksul Eesti heiteala-
de sportlasi. 2006. aastal 

toetatakse sportlasi 1,3 mil-
joni krooniga. Ühtlasi moo-
dustati Saku Heitetiim, kuhu 
kuuluvad Eesti parimad heit-
jad eesotsas Andrus Värniku, 
Gerd Kanteri ja Aleksander 
Tammertiga. Lisaks neile 

kuuluvad 2006. aastal Saku 
Heitetiimi kuulitõukaja Taavi 
Peetre ning kettaheitja Märt 
Israel. Kokku moodustavad 
Saku Heitetiimi kuni kaheksa 
sportlast. Saku Heitetiimi 
juht on Audentese Spordi-

kooli treener, kergejõusti-
kuliidu treenerite nõukogu 
esimees ja endine kuulitõu-
kaja Ants Kiisa.

Seni üsna suusaspordi- 
ja korvpallikesksena püsi-
nud õlletehas otsustas oma 
toetusvaldkondi pisut roh-
kem tasakaalustada ja suu-
rendada oma panust Eesti 
kergejõustiku arendamisel. 
Kergejõustiku võistlustule-
mused on näidanud, et alal 
on väga suur potentsiaal ja 
kindlasti vajavad nii täna-
sed kui ka tulevased Eesti 
kergejõustikutipud senisest 
suuremat toetust.

Muude Saku Õlletehase olu-
lisemate ühiskondlike tege-
vustena võib esile tõsta Eesti 
õllekultuuri edendamist. Sel 
eesmärgil toetas Saku Õl-
letehas gastronoomia kon-
kursil „Hõbelusikas” parima 
pubi kategooria loomist ja 
Eesti parima pubi valimist. 
Lisaks toetati samal kon-
kursil Eesti Õlletootjate Liidu 
egiidi all õlle serveerimise 
kategoorias auhinna väl-
jaandmist. Saku Õlletehas 
peab kultuurset õlletarbimist 
väga oluliseks ja panustab 
ka edaspidi Eesti õllekultuuri 
edendamisse.

Lisaks tavapärasele koos-
tööle on Saku Õlletehas 
palju kaasa aidanud kohaliku 
eluolu edendamisele Saku 
alevikus. Õlletehase abiga 
on oma elujärge paranda-
nud teiste hulgas nii kohalik 
lasteaed, kool kui huvikes-
kus. Lisaks korraldatakse 
koos erinevaid meelelahu-
tusüritusi. Möödunud suve 
oluliseima sündmusena Saku 
Õlletehase ja aleviku jaoks 
oli Saku aleviku nimetamine 
Eesti Õllekultuuri pealinnaks. 
Õllekultuuri pealinna tradit-
siooni loodetakse jätkata ka 
järgnevatel aastatel.
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Algus 1. lk

Kuna oli teatud kriitiline 
hulk sportlasi, treenereid ja 
klubide esindajaid, kes soo-
visid mind sellel kohal näha, 
võtsin julguse kandideerida. 
Miks pidanuksin nende usal-
dust eirama? Lisaks oli see 
ka enese sisse vaatamine 
– küsisin, kas mul on vastu-
sed olulisematele küsimus-
tele, mis täna kergejõustiku 
ees seisavad ja sain jaatava 
vastuse.

Millised olid kandideeri-
mise peamised poolt- ja 
vastuargumendid?

Põhiline pooltargument 
oli väljakutse – nägin, et 
alaliit on juba mõnda aega 
juhitamatu ja ummiksei-
sus, millest väljumine vajab 
pühendumist. Aktiivsest 
ettevõtlusest taandununa 
leidsin, et mul on aega mak-
simaalselt pühenduda.

Vastu rääkis alaliidu kee-
ruline majanduslik olukord 
ja palju erinevaid huvide 
konfliktide algeid.

Kas ettevõtlus ei pakkunud 
sulle tegevjuhtimise tasan-
dil enam motivatsiooni ja 
väljakutseid?

No eks ikka leidnuks, kui 
otsinuks.

Eks ma olen ju praegugi 
mitme ettevõtte omanik või 
osanik – sajaprotsendiliselt 
kuulub mulle kaks ettevõ-
tet, neile omakorda osalusi 
mitmetes ettevõtetes.

Mida saad ärikogemusest 
üle kanda mittetulundus-
ühingu tegevusse?

Kindlasti kogemuse, kui-
das tulusid ja kulusid kont-
rolli all hoida. Vahe on 
muidugi selles, et äriette-
võte baseerub äriideel ehk 
omatuludel, mittetulun-
dusühingute tulubaasiks on 
erinevat tüüpi annetused, 
toetused, riigieelarve. Minu 

eesmärk on leida võimalusi 
omatulude suurendami-
seks.

Ettevõtluses on tegevus 
mõnes mõttes väga jäik, sest 
otsustajateks on omanikud. 
Mittetulundussektoris peab 
suhtumine olema kordi tole-
rantsem. Tuleb teha komp-
romisse ja arvestada tõsiselt 
vabatahtlike osaga. Oluline 

on iga inimene, kes on nõus 
oma vaba aega panustama.

Milles väljendub alaliidu 
ummikseis, mida sa oma 
ettekandes puudutasid?

Jagaksin selle teema ka-
heks. Kõigepealt majandus-
likud küsimused: miinuses 
eelarve ja rida asutusi, kel-
lele alaliit peab võlad likvi-
deerima olukorras, kus raha 
napib. Teine pool on sassis 
suhted, eelkõige sisemised.

Loomulikult mind ei ra-
hulda, et eelarve on miinu-
ses. Olen vaadanud eelarvet 
kriitilise pilguga ja püsti-
tanud eesmärgi minna sü-
gisvolikogule lisaeelarvega. 
Tuleb leida reserve, millega 
suurendada tulude poolt. 
Samuti soovin leida lõplikud 
lahendused täna lahtistele 
ja palju vaidlusi põhjusta-
nud probleemidele nagu  
Kadrioru staadioni tabloo.

Suurt kullakaevamist pole 
võimalik muidugi läbi viia – et 
Teigamägi tuli metalliotsijaga 
ja leiab kohe raha. Enamikul 
ettevõtetel on eelarveaasta 
ikkagi poole peal ja toetajaid 
leida ülimalt raske.

Samuti soovin viia suhtle-

negatiivsema sisesuhtluse 
renomeega alasid. Millest 
see tuleneb?

Sellele küsimusele pean 
ka mina veel vastust otsi-
ma. Aga eilseid probleeme 
pole vaja enam tänasesse 
kaasa tuua. Minu ettepanek 
kergejõustikuinimestele: 
unustame vanad probleemid 
ja hakkame koos tööle ala 
üldise arengu huvides!

Minu sõnum on algusest 
peale olnud: räägime spor-
dist – tulemustest, võist-
lustest, laagritest, staa-
dionidest. Jätame kõrvale 
isiklikud ambitsioonid ning 
keskendume protsessile. 
Kuid alati leidub persoo-
ne, kes on seadnud endale 
eesmärgi olla pahatahtlikud 
– ütlen kohe ära, et nende-
ga ma võitlema ei hakka. 
Kõik otsused kavatsen teha 
kergejõustiku üldisest käe-
käigust lähtuvalt.

Kuid kõiki, kellel on näge-
mus, olen valmis ära kuula-
ma. Samas olgu selge ka see, 
et me pole kunagi valmis 
kõiki ideid toetama.

Kergejõustikuliidul puudub 
täna arengukava. Milline 
peaks see oma iseloomult 
olema?

Esimeses etapis tuleb 
arengukava teha kuni järg-
mise olümpiani ehk aasta-
teks 2007-2008. Järgmise 
aasta jooksul tuleb sõnas-
tada arengukava aastateks 
2008-2112. Eks see ole juba 
paratamatult nii välja kuju-
nenud, et meil käib oluliste 
otsuste tegemine olümpiaa-
dide kaupa.

Arengukavas peaksid sõ-
nastatud saama kõik olulised 
eesmärgid ja nende täidevii-
mise vahendid.

Kindlasti tahan ma aren-
gukava koostamise protsessi 
kaasata suure ringi inimesi, 
arvestada klubide, treenerite 
ja tippsportlaste ettepane-
kuid.

Erich Teigamägi kutsub 
üles rääkima spordist

mise avatumaks. Kes vähegi 
soovib teada, millega ker-
gejõustikuliit tegeleb, peab 
seda ka saama. Peame os-
kama oskuslikult kombinee-
rida kõiki suhtlusvahendeid 
– kodulehekülge internetis, 
infolehte jne.

Alates taasiseseisvumisest 
on kergejõustik olnud üks 
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Juhatus arutas 
kevadvolikogu
otsuste täitmist

Juhatus vaatas üle ke-
vadvolikogu otsused ning 
andis volikogu esimehele 
ja aseesimehele üles-
andeks teha järgmiseks 
juhatuse koosolekuks 
ettepanek redaktsioo-
nikomisjoni koosseisu 
osas.

Raamatupidajale anti 
ülesanne koostada nime-
kiri sportlaste treening-
toetuse väljamaksmisel 
aktsepteeritavatest ja mit-
teaktsepteeritavatest ku-
ludokumentidest. Samuti 
kinnitati stipendiumite 
määramise kord, mille 
kohaselt ilmub esmalt info 
konkursi kohta alaliidu 
kodulehel. Seejärel esita-
vad sportlased avaldused 
ning juhatuse otsusega 
määratakse stipendiumid 
lähtudes stipendiumi põ-
himäärusest.

Juhatus võttis vastu 
seisukohad, kuidas käi-
tuda eelmise peasekretäri 
töövaidlusküsimustes. 
Presidendile anti volitu-
sed jätkata läbirääkimisi 
uue tegevjuhi kandidaa-
diga.

Arutati ka uue juhatuse 
töökorraldust. President 
Erich Teigamägi ettepane-
kul moodustatakse juha-
tuse liikmetest, sekreta-
riaadi töötajatest ja spet-
sialistidest töörühmad, 
mis tegelevad kindla vald-
konnaga. Moodustatakse 
turunduse, tippspordi, 
meedia ja liikmesklubide 
töörühmad.

Muude küsimuste all 
arutati BIG Kuldliigaga 
seotud muudatusi alalii-
du võistluskalendris ning 
suunati vastavasisulised 
ettepanekud treenerite 
nõukogule otsuse tege-
miseks.

Kergejõustikuliidu peasek-
retäri amet on alati olnud 
suhteliselt „keerulise” re-
nomeega institutsioon. 
Mis sind motiveeris seda 
pakkumist vastu võtma? 

Stamina spordiklubi, mida 
vedasin põhitööna kolm aas-
tat, saavutas soovitud ta-
seme. Sain Stamina igapäe-
vasest juhtimisest rahuliku 
südamega kõrvale tõmbuda.

Samas pakub kergejõusti-
kuliidu igapäevane juhtimine 
suurt motivatsiooni ja heas 
mõttes võimalust midagi ära 
teha. Kergejõustikuliidul on 
senises arengus olnud pa-
remaid ja halvemaid aegu. 
Kui tippspordi saavutused 
kõrvale jätta, ei ole seis 
hetkel just kõige parem, 
aga kindlasti on võimalik 
ühiste jõupingutuste toel 
olukorda oluliselt paranda-
da ning saada hästi toimiva 
organisatsioonina eeskujuks 
kõigile Eesti alaliitudele.

Milline on sinu isiklik suhe 
spordi ja kergejõustikuga?

Spordiga olen otseselt 
kokku puutunud viimased 
kaheksa aastat. Aastatel 
1996-2002 olin Eesti Triat-
loni Liidu president ja Eesti 
Olümpiakomitee liige. Vii-
mased viis aastat olen te-
gelenud spordiürituste kor-
raldamisega, juhtinud Eestis 
toimuvate rahva- ja tervi-
sespordiürituste kalendri 
koostamist ja väljaandmist 
ning koostanud internetipõ-
hist Stamina uudiskirja.

Olin 2004. aastal Kanal 
2-s eetris olnud liikumis-
harrastuse telesaate “Hoo-
gu juurde” idee algataja ja 
konsultant. Olen osalenud 
22 maratonil.

Milline on sinu juhtimis-
alane haridus ja senine 
töökogemus?

Usun, et minu haridus ja 
senine töökogemus loovad 
eeldused, et peasekretäri 
vastutusrikkal ametiko-
hal toime tulla. Senistel 
ametikohtadel olen tege-
lenud ettevõtete juhtimise 

ja finantsjuhtimisega kõige 
kõrgemal tasemel. Lisaks 
olen ennast täiendanud 
mitmetel koolitustel Eestis 
ja välismaal.

Praktilise poole pealt tõs-
taksin esile tööd AS-is Tal-
linna Vesi. Olles juhatuse lii-
ge ja finantsdirektor, toimus 
minu juhtimise all finants-
aruandluse süsteemi uuen-
damine ja kaasajastamine. 
Minu põhikohustuste hulka 
kuulusid ettevõtte finants-
strateegia väljatöötamine, 
investeeringute finantsee-
rimine, võõrkapitali hanki-
mine ja kapitali struktuuri 
juhtimine, rahavoogude juh-
timine, suhted aktsionäride, 
pankade, kreeditoride ja 
audiitoritega ning finants- ja 
raamatupidamisosakonna 
juhtimine. Erinevatel aega-
del kuulus minu juhtimise 
alla ka klienditeenindus- ja 
haldusosakond.

Seega võin öelda, et ko-
gemusi kergejõustikuliidu 
igapäevase töö juhtimiseks 
peaks jätkuma.

Veel esitas revisjonikomis-
jon järgmised ettepanekud:

1. EKJL-i juhatuse osas: 
volikogu otsused tuleb ko-
heselt ellu viia ja teha vas-
tavad toimingud, samuti 
tuleb juhatuse koosolekute 
läbiviimisel jälgida nende 
vastavust põhikirjale.

2. Raamatupidamise sise-
eeskirjade ja kassa osas: 
sisse viia kassaraamat ning 
sõlmida materiaalse vas-
tutuse leping sularahaga 
toimetava isikuga.

3. 2005. aasta eelarve täit-
mise jälgimise osas: eelarve 
vorm ja raamatupidamise 

kontoplaan viia võrrelda-
vaks. Tugevdada kontrolli 
eelarvest kinnipidamise üle 
ja eelarveväliseid kulutusi 
teha ainult vahendite ole-
masolul.

4. EKJL-i tööorganite osas: 
tuleb täpsustada tööorganite 
struktuur ja ülesanded, et 
vältida erinevate instantside 
töö dubleerimist, samuti 
kaaluda mõnede tööorganite 
vajalikkust.

5. Võlgade osas: asuda 
läbirääkimistesse kõikide 
võlausaldajatega ning läh-
tuvalt EKJL-i võimalustest 
sõlmida kõikidega reaalsed 
maksegraafikud.

6. 2005. aasta Helsingis 
toimunud MM-i piletite osas: 
kohustada EKJL-i juhatust 
kompenseerima alaliidule 
tekitatud materiaalne kahju 
summas 152 085 krooni, la-
hutades sellest summast Sven 
Mikseri tehtud annetuse.

3 küsimust peasekretär Urmo Raiendile

Revisjonikomisjoni
ettepanekud

Erich Teigamägi 
valiti presidendiks

Senise presidendi Sven 
Mikseri esitatud avaldu-
se alusel kutsuti tagasi 
nii president kui juha-
tus. Volikogu kinnitas 
uue juhatuse, kuhu lisaks 
Teigamäele kuuluvad Jaak 
Vettik, Mehis Viru, Raivo 
Kornet, Mati Lilliallik, Rein 
Sokk, Meelis Jukk, Gert 
Lee ja Sven Mikser.

Volikogu kinnitas ka 
2005. majandusaasta aru-
ande, revisjonikomisjoni 
aruande ning 2006. aasta 
eelarve ning andis uuele 
juhatusele ülesandeks 
moodustada redaktsioo-
nikomisjon põhikirja üle-
vaatamiseks, täiendami-
seks ja parandamiseks.


